
Пер со наль ная ар хи тек тур ная фир ма на рын ке про ект ных ус луг иден ти фи ци ру ет ся твор че с ким ли цом ру ко -
во ди те ля и для кли ен та, оза бо чен но го ка че с т вен ной ар хи тек ту рой, не со дер жит «ко та в меш ке». Дру гое
де ло - обез ли чен ные быв шие про ект ные ин сти ту ты, функ ци о ни ру ю щие сей час в ак ци о ни ро ван ной фор ме.
Их про ект ный биз нес не де тер ми ни ро ван ар хи тек ту рой. Про дук ция та ких ор га ни за ций поль зу ет ся спро -
сом у де ве лоп мен та, про дол жа ю ще го счи тать, что ар хи тек тур ные це ли за ви сят от спо со ба их стро и тель но -
го во пло ще ния, у де ве лоп мен та, иду ще го на по во ду у стро и те лей. Но про буж да ет ся и креп нет по треб ность
в под лин ной ар хи тек ту ре. Как ра бо та ет си с те ма про ект ных ин сти ту тов в но вых эко но ми че с ких ус ло ви ях,
мы пы та ем ся по ка зать на при ме ре «Ир кутскграж дан про ек та».
Владимир Бух, главный редактор

In the design market a personal architectural firm is identified by creative image of its head and does not offer
«a pig in a poke» to the client who is concerned about high-quality architecture. Another matter is faceless
ex-design institutions, which are functioning now in the form of joint-stock companies. Their design business
is not determined by architecture. Their products are in demand among developers that continue to believe
that architectural goals depend on the manner of their construction realization, among the developers that let
builders push themselves around. But the demand for genuine architecture is awakening and strengthening.
We make an attempt to show you, by the example of Irkutskgrazhdanproject, how the system of design institu-
tions works in the new economic conditions. Vladimir Bukh, editor-in-chief
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